

Biographical note

Federico Ravenna

Federico Ravenna has been an Associate Professor at the Institute of Applied Economics of HEC Montréal since 2009. From 2001 to 2008, he was an Assistant Professor at the University of California – Santa Cruz (UCSC), where he became an Associate Professor in 2009. Professor Ravenna has been a Visiting Scholar at the Federal Reserve Bank of San Francisco since 2003 and has been a Visiting Researcher for, among others, the European Central Bank. He was also Co-Director of the Santa Cruz Center for International Economics from 2005 to 2007.

Professor Ravenna is a native of Italy. He received a BA in Economics from the Luiss University of Rome (1994) and an M.Phil. in International Economics from the University of Derby (1997). He also holds both an MA (1999) and a Ph.D. (2001) in Economics from New York University.

Specializing in monetary economics and open economy macroeconomics, Professor Ravenna has been published in the *European Economic Review*, the *Journal of Monetary Economics*, and the *Quarterly Journal of Economics*. He is a frequent contributor at national and international conferences, most recently with presentations at both the Swiss National Bank Research Conference and the American Economic Association Meeting.

Professor Ravenna is a fellow with the Centre interuniversitaire sur le risque, les politiques économiques et l'emploi (CIRPÉE), and a member of the Kiel Institute for the World Economy. He has received numerous grants, scholarships, and awards, from the Fondation Banque de France, the UCSC Academic Senate, the University of California Berkeley Institute of European Studies, and the Oesterreichische Nationalbank. Professor Ravenna is also a referee for many international economic journals.

Notice biographique

Federico Ravenna

M. Federico Ravenna est professeur agrégé à l'Institut d'économie appliquée de HEC Montréal depuis 2009. De 2001 à 2008, il a été professeur adjoint à l'Université de Californie à Santa Cruz, où il est devenu professeur agrégé en 2009. M. Ravenna a été chercheur invité dans plusieurs institutions, notamment la Banque centrale européenne; il l'est à la Banque fédérale de réserve de San Francisco depuis 2003. Il a également codirigé le Santa Cruz Center for International Economics de 2005 à 2007.

M. Ravenna est originaire d'Italie. Il a obtenu un baccalauréat en économie de l'Université LUISS de Rome (1994) et une maîtrise en économie internationale de l'Université de Derby (1997). Il possède aussi une maîtrise (1999) et un doctorat (2001) en économie de l'Université de New York.

Spécialisé en économie monétaire et en macroéconomie dans un contexte d'économie ouverte, M. Ravenna a été publié dans l'*European Economic Review*, le *Journal of Monetary Economics* et le *Quarterly Journal of Economics*. Il participe fréquemment à des colloques nationaux et internationaux; ses plus récentes communications ont été faites au colloque économique de la Banque nationale suisse et à la réunion de l'American Economic Association.

M. Ravenna est membre du Centre interuniversitaire sur le risque, les politiques économiques et l'emploi (CIRPÉE) et du Kiel Institute for the World Economy. Il a reçu de nombreux prix, subventions et bourses, que ce soit de la Fondation Banque de France, du sénat académique de l'Université de Californie à Santa Cruz, de l'Institut d'études européennes de l'Université de Californie à Berkeley ou de la banque centrale d'Autriche. M. Ravenna fait également partie du comité de lecture d'un grand nombre de revues économiques internationales.